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Pátý ročník sochařského symposia 
Cesta Mramoru

Během letních prázdnin se bude na břehu 
Berounky odehrávat již 5. ročník sochařského 
symposia Cesta mramoru. V  rámci minu-
lých ročníků, které se konaly v  letech 2003, 
2005, 2007 a  2009 vzniklo již celkem 17 soch 
od známých sochařů nejen z  České republiky, 
ale i  z Francie, Itálie, USA či Japonska. Patnáct 
z  těchto soch již zdobí chodník vedoucí podél 
silnice z Dobřichovic do Karlíka, jedna ze soch 

zůstala osazena na nádvoří Dobřichovického 
zámku a  jedna zůstala na nábřeží Berounky 
mezi zámkem a mostem.

Letošní ročník symposia bude zahájen 17. 
června a svá díla z bloků Sliveneckého mramoru 
zde budou tvořit sochaři Monika Immerová, Ivan 
Jilemnický, Michal Šarše a Štěpán Málek. Vernisáž 
dokončených soch proběhne 14. srpna.

Oproti minulým ročníkům symposia dojde 
k  malé změně v  místě, kde budou sochaři svá 
díla tvořit. Vzhledem k  stále rostoucímu počtu 
akcí na Dobřichovickém zámku, kde od letoš-
ního roku probíhají každých 14 dní farmářské 

trhy, v  létě se konají divadelní slavnosti a  stále 
roste počet svateb, by na prostranství před 
zámkem již nebylo možno zajistit dostatek pro-
storu pro sochaře. Sochy budou tedy vznikat 
o  něco níže po proudu na travnaté ploše mezi 
cyklostezkou a  protipovodňovou hrází v  úrovni 
domečku bývalé moštárny v  ulici 5. května. Na 
práci sochařů se tedy budete moci přijít podívat 
po cyklostezce jak od mostu, tak od lávky.

Sochy vytvořené na tomto již jubilejním roč-
níku budou v  příštím roce, tak jako v  minulých 
letech, osazeny podél chodníku do Karlíka.

Michael Pánek

Návštěva partnerské obce Villieu 
Loyes Mollon

Již počtrnácté od roku 1997 jsme se sešli 
s  občany naší partnerské francouzské obce Vil-
lieu Loyes Mollon. Z  domova jsme odjížděli ve 
čtvrtek 9. června a  domů jsme dojeli v  pondělí 
13. června. Mezi tím byly tři krásné dny plné pro-
gramu, který pro nás připravili naši francouzští 
přátelé.

Cesty se účastnilo celkem 35 účastníků a navíc 
dva šoféři autobusu. Jelo s námi i devět dětí naší 
základní školy, které se učí francouzštinu pod 
vedením paní učitelky Evy Škvorové. Co lepšího 
může škola nabídnout, než živý kontakt s hovo-
rovým jazykem. Nejlepší vyučování v praxi. Další 
děti se účastnily cesty spolu se svými rodiči. Mezi 
účastníky byli i studenti a mladí lidé. Byl jsem sám 
překvapen a potvrdili mi to francouzští organizá-
toři, jak se zlepšuje jazykové vybavení českých 
účastníků.

Většina účastníků cestovala do Francie i zpět 
autobusem, který pronajalo město a  na cestu 
účastníci dopláceli cca 60% nákladů na autobus. 
Zbytek jel vlastními auty a náklady si platili také 
sami.

Po příjezdu do Villieu Loyes Mollonu ve čtvr-
tek večer jsme byli velmi přátelsky přivítáni rodi-
nami, které se nás ujaly a staraly se o nás až do 
pondělního rána. Bydleli jsme u  svých partnerů 
jako to je obvyklé při každém našem setkání.

Program byl pro nás připraven velmi bohatý. 
Hned v  pátek dopoledne jsem navštívili jader-
nou elektrárnu Bugey, asi 20k od našeho part-
nerského městečka. Viděli jsme celý areál elek-
trárny, včetně ohromné strojovny. Druhá sku-
pina jela do Perouges, nádherného středověkého 
města s jedinečnou atmosférou. Odpoledne pak 
bylo věnováno procházce po Villieu, během které 
nás pan starosta seznámil s   projekty na zlep-
šení vybavenosti obce. Procházka byla zakon-
čena slavnostním odhalením tabulky u památeč-
ního stromu přátelství, který byl společně zasa-
zen před deseti lety a který od té doby roste do 
krásy v parku za radnicí ve Villieu. Večer jsem strá-
vili v rodinách.

Následující den jsme se přesunuli autobusem 
do Lyonu. V úžasném muzeu bratří Lumierů jsme 
se seznámili s  historií filmového umění od jeho 
samotného vzniku. Odpoledne jsme pak strávili 
procházkou po staré části Lyonu.

Večer jsme měli Barbecue Party v  Mollon. 
Francouzští přátelé pro nás připravili zábavné hry. 
Rozdělili jsem se do česko-francouzských skupin 
a proběhlo velké sportovní zápolení. Všichni jsme 
se umístili na krásném druhém místě. Zábava pak 
pokračovala do pozdních večerních hodin.

V  neděli jsme s  rodinami navštívili středo-
věké město Crémieu, kde se konaly trhy s  míst-
ními specialitami a tradičními výrobky a kde jsme 
mohli nakoupit dárky domů. Další program až do 
večera byl na uvážení rodin. Ti, kteří ještě tu mož-
nost neměli, zajeli do Perouges.

Poslední večer byl slavnostní program plný 
hudby, zpěvu i tance v kulturním domě ve Villieu. 
Starostové spřátelených obcí ve svých projevech 
vyjádřili uspokojení nad rozvíjejícím se přátelstvím 
a připomněli, že příští rok, kdy budou Dobřichovice 
hostit zástupce Villieu Loyes Mollon, to bude 15 let 
od doby, kdy se naše dvě obce začaly vzájemně 

navštěvovat (první setkání bylo v  roce 1997) a 10 
let od podpisu smlouvy o partnerství (v roce 2002).

eš + vk

Návštěva města Manhattan 
v Kansasu

V minulém čísle jsme vás informovali o projektu 
našeho dalšího partnerského města Manhat-
tan v  americkém státě Kansas, a  to o  výstavbě 
tzv. Flag Plaza, což by se dalo přeložit jako 
„vlajkové náměstí“. V  části městského parku 
se buduje odpočinkový kout, kde se mj. bude 
nacházet několik vlajkových stožárů. Američané 
na rozdíl od Čechů vlajky milují a často mají na 
svých domech nebo zahradách stožár s americ-
kou vlajkou celý rok, nejen ve dnech státních 
svátků. Protože Dobřichovice jsou partnerským 
městem Manhattanu, jeden stožár bude věno-
ván vlajce České republiky a jeden stožár vlajce 
Dobřichovic.

Dostali jsme oficiální pozvání do Manhat-
tanu, aby se občané Dobřichovic zúčastnili na 
otevření Flag Plaza a  zároveň aby se seznámili 
s  Manhattanem i  jeho okolím. Nebude se jistě 
jednat o velkou účast jako tomu je při cestách do 
Francie, ale Manhattan je krásné město s velkou 
universitou, plné zeleně, s krásným okolím s pří-
rodními parky, např. s  chovnou stanicí pravých 
amerických divokých bisonů a  dalšími zajíma-
vostmi. Na místní Kansas State University stu-
duje každým rokem několik českých studentů, 
a to díky stipendiu, které obdrží z nadace Josefa 
Bartoně-Dobenína, který v  Manhattanu dlouhé 
roky žil a  užil na universitě a  který se zasloužil 
o vznik partnerství mezi Dobřichovicemi a Man-
hattanem.

V Manhattanu a  celém Kansasu žije mnoho 
Američanů s  českými kořeny, kteří stále udržují 
některé české lidové tradice, jako např. Polka Fes-
tival, Kolache (čti koláče) Festival atd. Začátkem 
května navštívila Dobřichovice americká stu-
dentka se svojí rodinou, která se po našem městě 
procházela v národním kroji a která v tomto kroji 
vyhrála soutěž o  českou královnu Kansasu. Pra-
dědeček jednoho obyvatele Manhattanu se 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Oba starostové odhalují pamětní desku 
u stromu přátelství. Foto Jan Štihel

Dobřichovice
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dokonce narodil koncem 19. století u nás v Dob-
řichovicích. Svazky některých obyvatel Manhat-
tanu s naší republikou jsou velmi silné.

Otevření náměstí s  českou a  dobřichovickou 
vlajkou se bude konat dne 22. září 2011. Jako 
vhodnou dobu pobytu v Manhattanu vidíme cca 
týden – 10 dnů. Letadlem se létá do Kansas City, 
odkud nás odvezou do Manhattanu autem, což 
je asi 120 km. Bylo by výhodné tam přiletět cca 2 
dny před slavností, abychom se mohli aklimatizo-
vat, protože časový rozdíl činí 7 hodin.

Je možné spojit návštěvu Manhattanu 
s  návštěvou dalších míst v  USA, pokud se na to 
chystáte, nebo pokud tam máte známé nebo pří-
buzné.

Město nebude na tuto cestu finančně při-
spívat, účastníci se tedy budou hradit náklady 
na letenky sami. V  Manhattanu budeme bydlet 
v  rodinách a  bude pro nás připraven program 
včetně většiny jídel. Detaily samozřejmě ještě 
neznáme.

Pokud byste chtěli znát další podrobnosti, 
kontaktujte buď starostu M. Pánka (starosta@
dobrichovice.cz) nebo V. Kratochvíla st. (vk@
dobnet.cz), kteří v  Manhattanu již byli a  mohou 
vám sdělit jejich zkušenosti a další informace.

V. Kratochvíl

O čem jednala rada města

Rada města zasedala 10. května a  jednala mj. 
o těchto záležitostech:

Starosta informoval radu o  vývoji jednání 
o  stanovení nových hranic aktivní zóny zátopo-
vého území řeky Berounky. Starosta pokračuje ve 
snaze prosadit zamítnutí návrhu nových hranic 
aktivní zóny, který by znamenal poškození pro 
mnoho majitelů domů v Dobřichovicích.

Rada dále jednala o možnostech úspor v roz-
počtu města. Zdroje úspor hledá především 
v následujících oblastech:
a) Úspory na provozu veřejného osvětlení – 

padly návrhy na postupné zavádění úspor-
nějších LED svítidel, na selektivní vypínání 
některých svítidel (např. že by od určité noční 
hodiny svítila pouze každá druhá lampa VO).

b) Úspory při provozu nemovitostí ve vlastnic-
tví města (zejména topení). Starosta jedná se 
společností Tear, s.r.o., která by měla vypraco-
vat návrh úspor energií v jednotlivých objek-
tech ve vlastnictví města.

c) Úspory při provozu kanalizace a  ČOV. Při 
jednáních se společností Aquaconsult bylo 
dohodnuto, že provozovatel kanalizace bude 
městu platit nájemné za ČOV

d) Starosta jedná o  konsolidaci bankovních 
úvěrů a  snížení úrokové sazby za tuto úvěry 
s Českou spořitelnou, a.s. Výsledkem by mělo 
být snížení úrokové sazby u  jednotlivých 
úvěrů o 2–4 procentní body.
Rada jednala na podnět MUDr. Hochové 

o  problematice budoucích možností rozšíření 
mateřské školy. MUDr. Hochová navrhla, že město 
by mohlo provozovat tzv. Centrum pro předškolní 
děti, které nemá statut mateřské školy a  proto 
nemusí splňovat všechny hygienické a další před-
pisy. Bc. Víšková seznámila přítomné se statisti-
kami počtu dětí, jejichž rodiče podali v  jednotli-
vých letech přihlášku do MŠ. Ze statistiky vyplývá, 

že v posledních letech je trend v počtu dětí, které 
nebyly do MŠ přijaty, mírně klesající.

Starosta seznámil radu s  projektem opravy 
dláždění chodníku před polyfunkčním domem 
Berounka v  ul. 5. května, který zpracovala Ing. 
arch. Lisecová.

Starosta seznámil radu s  žádostmi o  udělení 
grantů města Dobřichovice pro rok 2011. Rada 
navrhla výši jednotlivých grantů. Seznam grantů 
bude zveřejněn v příštím čísle IL.

Rada jednala o  žádosti starostky obce Karlík 
o  uzavření veřejnoprávní smlouvy na výkon 
agendy přestupkové komise města Dobřichovice 
pro obec Karlík. Platnost současné smlouvy vypr-
šela. Rada souhlasí s uzavřením nové smlouvy za 
poplatek Kč 12.000,- /ročně.

Starosta seznámil radu s  nabídkou městské 
velitele policie Černošice na vybudování kame-
rového systému na sledování prostoru parko-
viště u nádraží v Dobřichovicích. Uvedený systém 
by měl být poměrně finančně nenáročný (cca 40 
tis. Kč), přičemž kamery by zaznamenávaly dění 
na parkovišti na pevný disk a archivovaný záznam 
by, v případě páchání trestné činnosti, mohl být 
využit jako důkaz proti pachatelům. Nejednalo by 
se tedy o kamerový systém napojený na centrální 
pult městské policie, který je nepoměrně náklad-
nější. Rada pořízení kamer schválila.

Rada jednala o  principu provádění oprav 
domovních čerpacích jímek tlakové kanalizace 
v Luhu. Na základě ročního zkušebního provozu 
byly vyhodnoceny roční náklady na opravy všech 
domovních čerpacích stanic. Tyto náklady vychá-
zejí na cca 100 – 200 tis. Kč ročně. Rada diskuto-
vala o  otázce zda má poruchy na čerpacích sta-
nicích u  jednotlivých nemovitostí hradit město 
nebo jednotliví uživatelé čerpacích stanic.

Rada jednala o  žádosti provozovatelů baru 
Los Kokos o povolení umístit dva stoly před bar 
Los Kokos v ulici 5. května. Stoly by měly sloužit 
jako menší zahrádka, resp. posezení pro turisty 
a projíždějící cyklisty. Rada souhlasí s umístěním 
dvou stolů za podmínky, že zahrádka se stoly 
bude uzavřena ve 22:00 a  nebude rušen noční 
klid. Stoly je možno umístit před bar zatím bez-

platně, pokud se však vyskytne jakýkoli pro-
blém s rušením nočního klidu, bude provozova-
teli naúčtován poplatek za zábor veřejného pro-
stranství v plné výši.

Rada jednala o žádosti pana Mrázka o odkup 
pozemků pod chatou č. evid. 081 a  pozemek 
malé zahrádky. Jedná se o  pozemky č. parc. 
2787/1 a 2788/1, o celkové výměře 174 m2, které 
jsou dosud ve vlastnictví města Dobřichovice. 
Pan Mrázek nabízí za uvedené pozemky 350,- Kč/
m2. Rada požaduje za pozemky min. cenu Kč 500,- 
za 1 m2, jako tomu bylo v podobných případech 
v minulosti. Pokud bude pan Mrázek s cenou sou-
hlasit, bude návrh předložen zastupitelstvu.

Rada jednala o nutnosti reklamovat přechody 
v Tyršově ulici, které realizovala v  loňském roce 
společnost Strabag. Nátěr přechodů je nekvalitní 
a  nedrží na živičném povrchu. Pověřuje tajem-
níka reklamovat přechody.

Rada souhlasí s vyřazením kopírovacího stroje 
z  majetku základní školy. Nerentabilnost opravy 
stroje byla doložena protokolem o stavu kopíro-
vacího stroje, vystaveným odbornou firmou.

podle zápisů z jednání rady zpracoval vk

Vítání občánků počtvrté

V  neděli 29. května 2011 byli na zámku v  Dob-
řichovicích již počtvrté přivítáni noví občánci, 
tentokrát ti, kteří se narodili v roce 2010. Poprvé 
ale počet miminek poklesl, přibylo jich „jen“ 34 
(oproti 47 z roku 2009 a 48 z roku 2008), ale zase 
se konečně vyrovnal poměr chlapečků a holčiček 
19:15 (předtím 29:18 a  30:18). Nejvíce potomků 
se narodilo v  měsíci září–šest, v  červenci žádný. 
Dvě děcka – ale ne dvojčata – přišla na svět ve 
stejný den a  to 15. června 2010. Jedno z  nich 
narodilo dokonce doma a ne v porodnici. Z ulic 
byla tradičně nejplodnější ulice Za Parkem se 
čtyřmi novými přírůstky.

Výběr jmen byl zase pestrý, na 34 dětí rodiče 
spotřebovali 30 jmen. Mezi jména méně obvyklá 
může patřit Felix, Rozálie, Žofie nebo Adrian 
(mezi miminky byl hned dvakrát).

Za hranicemi města Manhattan můžete obdivovat pravé bisony

Dobřichovice
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Vítání zahájil zpěvem dívčí soubor E.I.T.Voices 
a projevem starosta Ing. M. Pánek, pak Ing. P. Kyzlík 
se statistikami a zajímavostmi. Dětičky dostaly lát-
kový bryndák se znakem Dobřichovic, pamětní list 
a  maminky oranžovou růži. Nakonec oslavence 
vyfotil profesionální fotograf pan Šplíchal.

Fotografie v papírové podobě z vítání si rodiče 
mohou osobně vyzvednout na městském úřadě 
Dobřichovice.

Jana Maxová

Přivítání nových občanů do naší 
obce

Poslední květnová neděle byla na zámku 
v  Dobřichovicích ve znamení vítání; na vítání 
občánků navázalo přivítání nových občanů, kteří 
se přistěhovali nebo přihlásili k trvalému pobytu 
v loňském roce. Starosta Michael Pánek jménem 
zastupitelstva osobním dopisem oslovil a pozval 
79 dam a pánů, z nichž 30 přijalo pozvání a přišlo, 
většinou i se svými partnery.

Přítomné oslovil a  přivítal jménem zastupi-
telstva starosta Michael Pánek, aby pak předal 
slovo radnímu Jiřímu Růžkovi. Ten krátce shrnul 
důvody, které zastupitelstvo vedly k  uspořádání 
této slavnosti a  popřál novým občanům spoko-
jený život v Dobřichovicích. K vytvoření příjemné 
atmosféry přispělo i  vystoupení dívčího pěvec-
kého sboru E. I. T. Voices. Po té starosta osobně 
přivítal nové občany a předal jim dárek na upo-
mínku: knihu o Dobřichovicích a sklenici na víno 
s emblémem obce. Sklenice se jistě hodila, neboť 
na závěr byli všichni přítomní pozváni na čísi vína 
z  produkce známého moravského vinaře Miloše 
Michlovského.

V sále se rozproudila čilá a příjemná konver-
zace a  nebylo divu, že čas určený pro tuto pří-
ležitost uběhl velmi rychle. Z  rozhovorů vyply-
nulo, že tato slavnost byla pro většinu lidí pří-
jemným překvapením; příjemným překvapením 
bylo toto konstatování i pro organizátory akce, 
kteří jistě budou uvažovat o  jejím zopakování 
příští rok.

Jiří Růžek

Peníze z EU pro školu

Na základě žádosti byl Základní škole Dobři-
chovice schválen projekt Evropské unie „Peníze 
školám“, čímž škola získá více než 2,300.000,- Kč. 
Tyto finanční prostředky budou investovány do 
zkvalitnění a  zefektivnění výuky a  materiálního 
zabezpečení.

Týká se to zejména: 
1. Individualizace a inovace výuky pro zvýšení 

gramotnosti žáků ve výuce přírodovědných 
předmětů.

2. Prevence rizikového chování
3. Inovace a zkvalitnění výuky směřující k rozvoji 

výuky cizích jazyků
4. Vzdělávání pedagogických pracovníků smě-

řujících k rozvoji výuky matematické gramot-
nosti.a digitálních technologií.

5. Inovace a zkvalitnění výuky prostřednictvím ICT.
6. Zapojení školních speciálních pedagogů a 

školního psychologa do procesu inkluzívního 
vzdělávání žáků se SVP.

Dobřichovické děti v německém Eschwege

Dobřichovice
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7. Zapojení asistentů pedagoga do procesu 
inkluzívního vzdělávání žáků se SVP

8. Vybavení potřebnými pomůckami, počí-
tače, interaktivní tabule, av technika a další 
pomůcky.
O realizaci celého projektu budeme průběžně 

informovat.
B. Stejskal

Patnáct let partnerství se školou 
v Eschwege

Prožili jste někdy týden v cizině sami? Dobřicho-
vické děti již mnoho let zkoušejí, jak je to náročné 
domluvit se v cizině. Začátkem června odjela do 
německého Eschwege skupina 13 žáků, doprová-
zely je také dvě paní učitelky.

Všichni jsme byli ubytováni v rodinách, které 
pro nás ve spolupráci se školou připravily pestrý 
program. Domlouvali jsme se anglicky, obě dvě 
strany tedy musely mluvit cizím jazykem. Všichni 
to zvládli na výbornou, i když mnozí zjistili, že sice 
rozumí, ale mluvit je daleko těžší.

Pokaždé se také obě strany podílejí na spo-
lečném projektu – letošním tématem byl život ve 
středověku, čemuž byl přizpůsoben i program.

První den patřil již tradičně prohlídce školy 
a města. V dalších dnech jsme postupně navštívili 
historická středověká města Mühlhausen a  Eise-
nach s nedalekým hradem Wartburgem. Věnovali 
jsme se i sportu–sjeli jsme na lodích kousek řeky 
Wery a vyřádili se v aquaparku. Také rodiny si při-
pravily pro své hosty něco zajímavého: lanové cen-
trum, výlet do okolí, bowling, dětské zábavní cent-
rum, koncert. Některým se ani nechtělo domů.

Teď si mohou s  novými kamarády dopisovat 
a těšit se na setkání v září. Budeme se snažit našim 
německým partnerům jejich pohostinnost oplatit.

B. Stejskal

Dobřichovické hudební jaro

Známý Mezinárodní hudební festival Pražské jaro 
je příležitostí pro mladé hudebníky, kteří mohou 
prezentovat své muzikantské dovednosti před 
širokou veřejností a  získat si tak ceněná uznání. 
Avšak lásku k  hudbě je potřeba podněcovat 
a probouzet již v útlém věku a proto jsme se roz-
hodli, že 12. května 2011 zahájíme na prvním 
stupni Základní školy Dobřichovice již třetí ročník 
Dobřichovického hudební ho jara.

Slavnostního zahájení se ujalo Taneční studio 
Hany Tuháčkové, které si pro nás připravilo před-
stavení v duchu taneční improvizace, která měla 
žáky celým hudebním jarem provázet. Paní Hana 
se s  mimořádnou grácií ujala doprovodného 
komentáře k  jednotlivým skladbám i  tancům 
a děti naplno zaujala. Tanečnice různého věku tan-
čily s plným nasazením, v nápaditých kostýmech 
a se zřetelnou dobrou náladou. Během předsta-
vení byli diváci naprosto zaujati a mnozí nemohli 
jinak, než na svém místě v  hledišti tančit ales-
poň horní polovinou těla nebo rukama společně 
s  účinkujícími. Inspirováni nápaditým vystoupe-
ním, vybaveni skladbami pana Debussyho, Schu-
manna, Trojana, Glasse a Saint Saënse se žáci jed-
notlivých tříd učili hudbě naslouchat, hledat její 
rytmus a náladu, kterou využili k tvorbě vlastních 

tanečních improvizací, jejichž vznik podpořila 
paní Hana Tuháčková osobní výukou. Tvořivosti 
v oblasti pohybu se nekladly meze a vznikla růz-
norodá směs tanců jednotlivých tříd, která obsa-
hovala prvky pohádek, motivy z  přírody nebo 
života zvířat i oživlé loutky a sochy.

Vnímání rytmu a  nálad hudby podpořil dále 
program Na jedné lodi, se kterým naši školu 
navštívil pan Roller se svojí ženou a  drumbeny. 
Pro nezasvěcené je nutno zmínit, že drumben je 
specifický druh bubnu, který vzniká ekologickou 
cestou z  recyklovaného papíru a  dřeva. O  jeho 
multifunkčnosti se děti přesvědčily na vlastní oči, 
když na ně nejen bubnovaly, ale i na drumbenech 
seděly, chytaly do nich míčky a nebo se zachraňo-
valy na jejich vrchní desce před dotěrným kroko-
dýlem, ve kterého se proměnila paní Rollerová. 
Během programu, který byl zaměřen i  na osob-
nostní rozvoj, děti také vytvořily rytmický orchestr 
a zažily soudržnost při práci na společném díle.

Fantazijní tvorbě se žáci nevyhnuli ani při 
výtvarné výchově, kdy při poslechu skladby, již 

jejich třída dostala ke ztvárnění, hledali, jakou 
barvu jejich hudba má. Technikou malby a  po 
vzoru tvorby abstraktního expresionisty Vladi-
míra Vašíčka, malovali svá často neobyčejná abs-
traktní díla, plná zajímavých linií a  neobvyklých 
barevných kombinací.

Celý projekt vyvrcholil 27. května 2011 spo-
lečnou prezentací tanečních improvizací jednot-
livých tříd, které takto vznikly a výstavou obrazů, 
spojenou s  promítáním fotografií, které doku-
mentovaly proces tvorby v  jednotlivých třídách 
i  samotná taneční vystoupení. Atmosféra byla 
velmi slavnostní, všichni malí umělci byli nadšení, 
obecenstvo spokojené a  veškeré výkony bylo 
možné ohodnotit jedině kladně.

Věříme, že se z  našich žáků postupem času 
stanou zkušenější posluchači, kteří budou mít 
hudební vkus ovlivněný i poslechem vážné hudby 
a  neustrnou jen v  nejjednodušších rytmech 
a melodiích. Věříme ale také, že ze školy odejdou 
bohatší o nové nápady, jak prožívat volný čas a jak 
si obohacovat vlastní fantazii a  kreativitu, a  tím 
vylepšovat kvalitu svého života. V neposlední řadě 

také doufáme, že někteří si hudbu natolik oblíbí, 
že se po letech osobně zúčastní Pražského jara, 
jako výkonní umělci, protože alespoň u  nás ve 
škole stále platí: „Co žák, to muzikant.“           

ZŠ

Farmářské trhy v  Dobřichovicích 
a Černošicích

Občanské sdružení TAK pořádá každou sobotu 
dopoledne farmářské trhy ve vašem dosahu. 
Sudé soboty patří černošickým trhům, liché 
soboty pak dobřichovickým trhům, kde je hlav-
ním pořadatelem město. Oba trhy získaly dotaci 
z  fondu Ministerstva životního prostředí, které 
vypsalo grant na podporu regionálních projektů, 
zaměřených na zvýšení povědomí o  ekologicky 
šetrných způsobech pěstování a výroby potravin.

Trhy by také měly zvyšovat povědomí o  tom, 
co se ve vašem okolí pěstuje a vyrábí a zajistit kon-
takt mezi prvovýrobcem a  spotřebitelem. To se 

daří jen částečně, protože v současné době vzniká 
tolik farmářských trhů, že farmáři samotní často 
nestíhají pokrýt poptávku a posílají na trh za sebe 
prodávat pouze pomocnou sílu. Pokud má pro-
dejce od farmáře pověření a  o nabízeném sorti-
mentu dokáže pohovořit, je to v pořádku. V opač-
ném případě je však třeba zpozornět, protože roz-
machu trhů využívají i tzv. překupníci, kteří se snaží 
anonymní zboží (nejen českého původu!) nakou-
pené ve velkoskladech na trhu výhodně prodat. 
Jako pořadatelé se snažíme takové případy včas 
rozpoznat a z trhů vyloučit, abychom mohli zaru-
čit zcela jasný původ nabízeného sortimentu a aby 
prodejci v případě zájmu osvětlili i proces vzniku 
svého zboží. Jde nám tedy především o  kvalitu 
a zároveň usilujeme o pestrou nabídku.

Aktuální informace o  tom, co můžete příště 
nakoupit, najdete na www.cernosicketrhy.cz 
a  www.dobrichovicketrhy.cz. Zveme vás na nej-
bližší trhy v  Černošicích u  hotelu Kazín o  sobo-
tách 2. a 16. července a v Dobřichovicích u zámku 
o sobotách 9. a 23. července 2011.

Za občanské sdružení TAK Eva Bachiri

Hudební jaro v dobřichovické škole

Dobřichovice
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Poděkování

V sobotu 28. května 2011 proběhl v  kostele sv. 
Martina a sv. Prokopa v Karlíku benefiční koncert 
vážné hudby. Akce proběhla pod záštitou sta-
rostky obce Karlík, paní Ing. Marie Sommerové.

Měli jsme možnost vyslechnout skladby 
Mozarta, Vivaldiho, Händela a jiných významných 
skladatelů. Celé v  podání Marie Anny Somme-
rové, za varhanního doprovodu Dagmary Doub-
kové.

Výtěžek celé benefice byl věnován o.s. Náruč. 
Z  poskytnutého finančního daru bude zajištěna 
klientům Denního stacionáře v  Dobřichovicích 
tolik potřebná hipoterapie. Trojrozměrný pohyb 
koně a přímý kontakt s jeho tělem má blahodárný 
vliv na psychiku, motoriku i celkový řečový a soci-
ální projev našich klientů.

Za celý kolektiv stacionáře a všechny naše kli-
enty děkuji za poskytnutý finanční dar.

Markéta Uriánková, vedoucí denního stacio-
náře.

Korunovační klenoty uložil na 
Karlštejně císař Karel IV. s prvním 
českým rytířem

Dva dny putoval Královský průvod s korunovač-
ními klenoty Svaté říše římské z chrámu svatého 
Víta na hrad Karlštejn. Průvod procházel obcemi 
podél Berounky, kde lidé slavili návštěvu císaře. 
V obci Karlštejn se na závěr průvodu konal rytíř-
ský turnaj o  titul Českého rytíře, jediný svého 
druhu v  Česku. V  neděli večer uložil císař Karel 
IV. klenoty spolu s prvním českým rytířem v kapli 
svatého Kříže.

Průvod navazuje na historickou tradici, jejíž 
kořeny sahají do doby vlády císaře Karla IV. 
Tento panovník uchovával korunovační klenoty 
Svaté říše římské na svém venkovském sídle–na 
hradě Karlštejně a každoročně po Velikonocích je 
nechával v  Praze ukazovat věřícím. Krátce na to 
byly klenoty vezeny zpět a právě návrat klenotů 
z hlavního města na Karlštejn byl námětem Krá-
lovského průvodu.

Královský pár, císaře Karla IV. a jeho choť Elišku, 
vyprovodil v  sobotu z  Pražského hradu děkan 
metropolitní kapituly u sv. Víta Jiří Svoboda, který 
celému průvodu požehnal a popřál mu šťastnou 
cestu. Přibližně 140 účastníků průvodu v historic-
kých kostýmech, na koních, v historických vozech 
a kočárech nebo pěšky putovalo kolem Berounky 
a zastavovalo se v obcích, kde se pro návštěvníky 
akce konal zábavný doprovodný program včetně 
trhů, historických slavností a  hudebních či diva-
delních představení.

V obci Karlštejn se v neděli odpoledne konal 
na závěr celé akce první velký rytířský turnaj 
„Český rytíř“. Pro rozveselení lidí i královské dru-
žiny, která dorazila do Karlštejna v 16 hodin, uvedl 
turnaj kratochvilný závod Ženy na voze. V  něm 
soutěžily obce, které vyzdobily své vozy, ženy 
na nich pak bojovně povzbuzovaly muže z dané 
obce, kteří táhli vůz. Vítězem v  rychlosti se stala 

obec Srbsko, ocenění za nejlépe vyzdobený vůz 
a  nejkrásnější ženy na něm získaly obce Hlásná 
a  Zadní Třebáň se svou skupinou „Ženy v  roz-
puku“.

Český rytíř byl první skutečný rytířský turnaj 
od dob středověku. Nejednalo se o  žádné diva-
dlo, o nahrané souboje a pády, ale o skutečný boj 
jako před sedmi sty lety. Utkalo se v něm šest sku-
tečných kaskadérů, z  nichž většina účinkovala 
v českých i zahraničních filmech, v barvách Prahy 
5, Dobřichovic, Řevnic, Hlásné a  Zadní Třebaně, 
Karlštejna a  Křivoklátu. Každý z  rytířů bojoval 
nejen o svou čest, ale především o slávu a privi-
legia obce, která jej do souboje vyslala. Šest ostří-
lených borců změřilo své síly v několika disciplí-
nách, které prokázaly jejich dovednosti v ovládání 
meče a  obratnosti v  jízdě na koni. Rytíři museli 
v plném trysku na koni sejmout věnečky pomocí 
kopí, setnout hlavy tří Saracénů v podobě hlávek 
zelí a strefit se do štítu rondelu. Pouze dva rytíři, 
kteří v  co nejkratším čase uspěli ve všech disci-
plínách, postoupili do finálového souboje muže 
proti muži. V něm se snažili uhájit klenot ve tvaru 
lva na své helmici a zároveň jej srazit z hlavy pro-
tivníka. V „Boji o klenoty“ se utkali Marek Jindra za 
Dobřichovice a Michal Kučera za obec Karlštejn. 
Nejen klenot ale dokonce i  samotného rytíře 
srazil s koně Michal Kučera a zvítězil tak v histo-
ricky prvním turnaji Český rytíř. Od císařovny pře-
vzal putovní meč, odměnu v podobě tří tuctů stří-
brných kutnohorských dukátů v hodnotě 10.000 
korun a  pro obec Karlštejn standardu turnaje, 
která bude po celý rok vyvěšena na čestném 
místě na obecním úřadě.

První Český rytíř pak doprovodil císařskou 
družinu na hrad Karlštejn, kde byly korunovační 
klenoty slavnostně uloženy do oltáře v kapli sva-
tého Kříže, kam podle tradice patří.

Kdo je první Český rytíř? Jmenuje se Michal 
Kučera, je mu 34 roků. Je to jezdec z pražské stáje 
Trojan, je výborný kaskadér a filmový doublér (v 

nebezpečných scénách zastupoval např. hlav-
ního hrdinu ve filmu Phillibert). Pravidelně se 
účastní rytířských turnajů v Itálii, Německu, Fran-
cii, Anglii a Holandsku. Mezi jeho speciality patří 
jízda parkurových závodů. Vystupoval také ve fil-
mech Man with Fagott, Peklo s Princeznou, Nej-
krásnější hádanka, Ať žijí rytíři, Red baron, Solo-
mon Kane, Jindřich IV., Bathory a další.

tisková zpráva

Absolventská slavnost

V  pátek 10. června se konalo slavnostní rozlou-
čení s   žáky našich devátých tříd. Žáci uspořá-
dali již tradiční absolventskou slavnost, při které 
diváky nejen pobavili, ale také předvedli, co se ve 
škole i mimo ni naučili. A nebylo toho málo, pro-
gram byl delší než obvykle. Děti se ukázaly jako 
báječní herci, všichni se dobře bavili.

Na závěr proběhlo poděkování všem učite-
lům a program byl ukončen slavnostním dekoro-
váním absolventů.

Přejeme všem našim „deváťákům“ šťastné 
vykročení do dalších let, aby se jim dařilo nejen 
v profesním, ale i v osobním životě. Pokud budou 
všechno dělat s  takovým zaujetím a  nadšením 
jako během tohoto vystoupení, tak se nemusíme 
o ně bát.

Mgr. M. Nováková

Černá dáma

Za ideálního počasí jsme dne 21. března 2011 
v  počtu padesáti osob vyjeli na zájezd krajinou 
povětšinou žlutě lemovanou právě kvetoucí 
řepkou. Prvním nečekaným bodem programu 
bylo nucené zastavení krojovanou mládeží na 
vyzdobeném koňském potahu s  pestrým žebři-
ňákem v obci Vroutek na Lounsku. Nemohli jsme 

Zajímavosti

Deváťáci se loučili

Dobřichovice
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odolat jejich  pozvání na taneček v  rámci Staro-
českých májů, a to i s lidovou hudbou přímo před 
autobusem na silnici a s pozváním k účasti v příš-
tím roce na další máje.

S  veselou náladou jsme pokračovali ke sto-
lové čedičové hoře Úhošť (593 m n.m.) s národní 
přírodní rezervací a  s  pomníkem milénia z  roku 
2000 (připomínající sochu Radegasta na Rad-
hošti). Odtud byl malebný pohled na Poohří, Kláš-
terec nad Ohří, Kadaň, Doupovské a Krušné hory 
a na nezbytné zdejší tepelné elektrárny. Je prav-
děpodobné, že Úhošť (Vogatisburg?) byl místem, 
kde roku 632 Slované pod Sámovým vedením 
porazili franckého krále Dagoberta.

Hlavním cílem zájezdu však bylo barokní měs-
tečko Valeč a  pasování stromu. Borovice „Černá 
dáma“ ve Valči je svým obvodem kmene (ve výšce 
1,3 m nad zemí) 416 cm největší borovicí černou 
v  celé ČR. Není ale vyhlášena ani jako památný 
strom. Výška je 30 metrů, zdravotní stav velmi 
dobrý, trojkmenná koruna je ošetřena sepnutím. 
Věk této borovice lze odvodit z budování barok-
ního zámeckého parku v  letech 1695 až 1712 
Janem Kryštofem Kegerem ze Štampachu a roz-
šiřování parku hrabětem Globenem v letech 1730 
až 1732. Stáří lze porovnáním s  ostatními dřevi-
nami v parku odhadnout na 250 let. Roste v nad-
mořské výšce 550 m.

Borovice černá (Pinus nigra) pochází z Rakouska 
(Dolomitů), střední Itálie a  Balkánu. Snáší expo-
novaná suchá a  teplá stanoviště a  je též odolná 
vůči městskému a  průmyslovému ovzduší. Roste 
pomalu, dřevo má sukovité, pryskyřičnaté, tvrdé. 
Proti naší borovici lesní (Pinus silvestris) má tmavší 
delší jehlice a  kůru kmene až do vrcholu stromu 
tmavou. Jako lesní hospodářská dřevina se nepěs-
tuje a  jako nepůvodní druh spíše překáží, např. 
na vápencovém podkladě v  CHKO Český kras. 
Naopak jako solitérní sadovnický strom barevně 
kontrastní je úspěšně využívána v parkové tvorbě.

A proč „Černá dáma“? Vypráví se, že jedna 
z  četných komtes ze zámku byla nucena do 
sňatku s  obstarožním šlechticem z  okolí. Nutila 
ji zvláště matka, která se v  mluvném kavalí-
rovi shlédla. Komtesa si vymínila, že o svůj osud 
si s  otcem, výborným šachistou, zahraje jednu 

partii šachu. Pokud zvítězí, bude se smět rozhod-
nout sama. V zámeckém parku pod touto tehdy 
ještě mladou černou borovicí postavili šachový 
stolek a  za napjatého přihlížení četného příbu-
zenstva hráli. Komtesa vyhrála, když dala mat 
černou dámou. Do smrti trochu svého otce pode-
zírala, že uprostřed hry umožnil slabým tahem její 
úspěšnou koncovku – a byla mu vděčná.

Pasování se účastnilo více než 200 diváků, 
z toho padesát z Dobřichovic v rámci autobuso-
vého zájezdu za poznáváním přírody, ostatní pak 
ze Zahradní slavnosti pořádané ve Valečském 
zámeckém parku v rámci Evropského dne parků.

K  samotnému pasování mimo jiné zahrál 
slavností fanfáry a  několik dalších skladeb kvin-
tet trubačů „Slivoni“ z Vojenských lesů Doupova, 
v dobovém kostýmu přispěl k jeho lesku kastelán 
místního zámku a  pro účastníky byl vydán gra-
fický pamětní list. Zájemci o zmíněnou šachovou 
partii si mohli na místě rekonstrukci památného 
souboje přehrát a tištěný záznam odnést domů.

Kastelán valečského zámku pan Tomáš Petr, 
který  nejen svým dobovým oděvem přispěl 

k průběhu obřadu i lesku pasovacího obřadu, nás 
pak provázel zámkem. Zámek byl po požáru před 
mnoha lety upravován k praktickému využití jako 
dětský domov–dnes je za velkého úsilí památ-
kářů znovu s  pomocí dotací rekonstruován do 
původní podoby.

K  pasování byl vydán grafický Pamětní list, 
který dostali všichni účastníci našeho zájezdu. 
Zájemci o  pověstí o  „Černé dámě“ zmiňova-
nou šachovou partii byli přítomni rekonstrukci 
památného souboje a jeho tištěný záznam si také 
mohli odnést domů.

Velmi se těšíme na další společné zájezdy: 
Sasko, Litomyšl, Benešov nad Ploučnicí, Žďárské 
vrchy – a tradiční poslední „tajný“.

Ing. Pavel Kyzlík, ČLS Dendrologická Dobři-
chovice

Dětský den v Dobřichovicích

Dne 4. června 2011 uspořádal Diagnostický 
ústav v Dobřichovicích a Dětský domov v Letech 
Dětský den. Jednalo se druhý ročník obnovené 
tradice. Akce se konala v prostorách venkovních 
sportovišť obou zařízení.

Slavnost zahájila vystoupení Aerobic clubu ze 
Všenor vedeného Katkou Černou a Taneční sku-
piny Proměny ze Řevnic řízené Ivou Zrostlíkovou. 
Své umění předvedly také děti z  Klubu malých 
dobrovolných hasičů ze Řevnic pod taktovkou 
Martina Ryšavého. Pro zvídavé děti byla připra-
vena prezentace techniky Hasičského sboru ze 
Řevnic a záchranářů z Asociace samaritánů České 
republiky.

K radosti organizátorů měla akce u veřejnosti 
ještě vetší úspěch než loni a  program dětského 
dne potěšil nejen děti z dětského domova a dia-
gnostického ústavu, ale také více než dvě stovky 
dětí, které s  rodiči navštívily dětský den.

Svoje dovednosti si mohly děti vyzkou-
šet na mnoha sportovních stanovištích a  ve 
výtvarných dílničkách. Pro nejmenší byl připra-
ven hod do terčů „klauna“ a „šneka“, přetaho-
vání lanem nebo házení kroužků na cíl či veleú-
spěšné závody v potápěčských ploutvích. Starší 
děti se vyřádily při střelbě na cíl fotbalovým Pasování velké borovice jménem Černá dáma

Dětský den v DDÚ se opravdu vydařil

Dobřichovice
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míčem, driblinku nebo hodu do basketbalového 
koše. U všech měla obrovský úspěch nejen velká 
trampolína, ale i lezecká stěna, na kterou se stály 
fronty. Pestrou nabídku doplnily tradiční chůdy, 
překážková dráha, kuželky, hod hasičskou hadicí 
na cíl nebo střelba vodou na cíl. Po úspěšném 
splnění úkolu děti dostávaly razítka do kartičky, 
kterou obdržely u  vchodu do areálu. Sladké 
i věcné odměny je pak čekaly po nasbírání urči-
tého počtu razítek. Vyvrcholením zábavy a pře-
kvapením pro děti byl přílet a přistání dvoumíst-
ného ultralightu. Svým vlastním vrtulníkem při-
letěl na hřiště pan ing. Krejčí z  Berouna a  jeho 
stroj se ihned ocitl v  obležení zejména kluků 
a přítomných tatínků.

Úspěch slavily také i rukodělné dílničky. Děti 
si mohly vymalovat vlastního trpaslíka a  dle 
ohlasů se v  některých rodinách o  trpaslících 
mluvilo už od loňska, kdy v této dílně bylo stále 
plno... Děti si mohly odnést také vlastnoručně 
vyrobené zápichy do květináčů nebo vybarvené 
polotovary z  keramiky. Novinkou byla výroba 

barevných šneků z opravdových ulit. Kromě cen 
ze soutěží tak většina dětí odcházela i  s  vlast-
ními výtvory.

Doplnit vydanou energii bylo možné u stánku 
se sladkými i  slanými výrobky připravenými kli-
enty občanského sdružení SLUNCE z  Unhoště. 
Díky tak patří nejen jim, hasičskému sboru ze 
Řevnic, Asociaci samaritánů ČR a  vystupujícím 
skupinám, ale i  ing. Krejčímu, stejně jako všem, 
kteří se na přípravách a organizaci dětského dne 
podíleli.

Pokud jste Dětský den navštívili, věříme, že 
vám s námi líbilo a pokud ne – budete vítáni zase 
příští rok!

– mv –

Novinky v Chorus Angelus

Historie dětského pěveckého sboru Chorus 
Angelus sahá až do roku 1983. Chorus Angelus 
vždy působil v  oblasti Dolního Poberounčí a  za 

téměř třicetiletou dobu jeho existence jím prošly 
již stovky dětí z našeho regionu. Sboru se poda-
řilo úspěšně vychovat řadu zpěváků. Někteří 
z  nich pokračují v  pěvecké kariéře jako členové 
různých sborů, dívčích i  ženských vokálních 
skupin, například v našem regionu působící E.I.T. 
Voices a Brécy.

Chorus Angelus měl štěstí na talentované 
osobité sbormistry, díky kterým úspěšně par-
ticipoval na prestižních soutěžích, festivalech 
a  hudebních projektech v  ČR i  v  zahraničí. Sbor 
také pravidelně vystupoval a vystupuje na míst-
ních kulturních akcích.

Během posledního roku prošel sbor několika 
významnými změnami. Po šesti letech působení 
odešel sbormistr Lukáš Prchal, který předal svoji 
pozici Jiřímu Polívkovi. Na přelomu roku sbor 
opustilo několik větších dívek, ale díky rozsáh-
lému náboru dětí do přípravného oddělení při-
bylo přes 20 nových členů.

Sbormistrovi Jiřímu Polívkovi se podařilo 
během několika týdnů se všemi dětmi nastudo-
vat repertoár pro Velikonoční koncert a  ve spo-
lupráci s hudebníkem Arnaudem Mathieu i kva-
litní program pro prestižní černošický JAZZFEST. 
Na závěr školního roku proběhl koncert „Oslavte 
s  námi léto“, který proběhl v  krásném prostředí 
nové Modlitebny na Vráži.

Začátkem měsíce června 2011 došlo 
ke změně ve vedení sboru, a  to k výměně rodi-
čovské rady. Děti minulé rodičovské rady sboru 
Chorus Angelus již odrostly, proto bylo vedení 
předáno rodičům dětí, které jsou jeho členy 
v současné době. Nové vedení dětského pěvec-
kého sboru Chorus Angelus v  čele s  Alešem 
Nečesaným plánuje navázat na historii sboru 
i  úspěšnou práci svých předchůdců. Hlavním 
cílem nové rodičovské rady je zachování kvalitní 
volno časové aktivity pro děti. Prioritou je rozvoj 
hudebního talentu dětí radostnou a  zábavnou 
formou.

Rádi přivítáme nové děti ve věku 5-15 let 
se zájmem o  hudbu a  zpěv. Zájemci se mohou 
hlásit na emailové adrese chorus.angelus@cent-
rum.cz nebo na telefonních číslech 724 735 955 
a 602 302 561.

Simona Pešková, PR manažer Chorus Angelus

Velký úspěch dobřichovického 
fotbalu

V březnu jsme vás informovali, že fotbalové muž-
stvo Sokola Dobřichovice dosahuje velmi dob-
rých výsledků v  soutěži 1A třídy Středočeského 
kraje. Tehdy byli jako nováčci, když postoupili do 
této soutěže z úplného dna, ze IV. třídy, na krás-
ném 6. místě.

V jarní části soutěže v dobrých a ještě lepších 
výkonech pokračovali. Ze 14 utkání 9x vyhráli, 
2x remizovali a  jen 3x prohráli. Velmi cenný byl 
zejména skalp vítěze této soutěže, bývalými hráči 
1. ligy a fotbalovými internacionály nabitými Čer-
nolicemi, dokonce na jejich hřišti. Výsledkem bylo 

krásné celkové 2. místo se 49 body, umístění, se 
kterým na podzim na začátku soutěže nikdo 
nepočítal.

A tým dospělých hrál tedy krajskou 1A třídu, 
což se naposled stalo před 30 roky, ale tehdy hned 
po roce dobřichovičtí opět sestoupili. Letos však 
si svými výkony vydobyli respekt soupeřů, takže 
místo pouhého boje o udržení je z toho nakonec 
2. místo, dokonce s nadějí na další postup do kraj-
ského přeboru.

Jedná se o  vpravdě historický úspěch dobři-
chovické kopané, která bude brzy slavit 90. výročí 
od založení prvního fotbalového oddílu v  roce 
1923.

Hoši gratulujeme a děkujeme za reprezentaci 
Dobřichovic. Nu a kteří hráči se na tom podíleli?           

V brance se na podzim střídal Kremín s Micha-
lem Sochou, jenž bohužel na jaře tragicky zahy-
nul. Potom naší svatyni střežil Michal Fajfrlík.

Na place se snažili Pavel Bouška, Michal Smi-
ovský, Zdeněk Vršecký, Jan Kokštejn, Pavel Vět-
rovec, Jiří Dohnal, Klíma, Chaloupka, Jaroslav 
Valenta, Lubomír Karda, Tomáš Debnár, Lukáš 
Krajči, Nejepsa, Ota Rosol, Zdeněk Vořechovský, 
Viktor Vorlíček i  nejlepší střelec týmu Petr Kali-
voda. Z dorostu chodil pomoci i Martin Štědroň-
ský.

V příštím čísle vám přineseme fotografii 
našich stříbrných hochů, kterou jsme do uzávěrky 
tohoto listu nesehnali.

vk+mo

Členové sboru Chorus Angelus vystoupili i na černošickém jazzovém festivalu

Sport

Dobřichovice
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Kouření a alkohol v parku

V posledních dnech trávím s  dětmi hodně času 
v městském parku. Park byl opravdu pěkně zre-
konstruován a je radost v něm posedět, nicméně 
jedna věc mně velmi vadí–mnoho lidí v  parku 
kouří. Cigareta je vidět ve skupinkách teenagerů, 
kteří zde také často popíjejí pivo nebo i  tvrdý 
alkohol (ačkoliv mnohým bych nehádala ani 15 
let), zapalují si i rodiče, kteří hlídají děti na písko-
višti. V návštěvním řádu, který visí na plotě upro-
střed parku, je výslovně uvedeno, že v  parku je 

zakázáno kouřit a požívat alkohol a jiné omamné 
látky. V  naší zemi se sice stává zvykem, že se 
zákony moc nedodržují a jejich dodržování se ani 
nevymáhá, touto poznámkou bych však chtěla 
vyzvat město Dobřichovice, potažmo městskou 
policii, aby dodržování návštěvního řádu parku 
bylo zajištěno.

Proč mají ti, kteří pravidla dodržují a chovají 
se slušně, trpět kvůli těm, kteří pravidla poru-
šují? Bohužel mám zkušenost, že když jsem sku-
pinku dospívajících požádala, aby v blízkosti pís-
koviště nekouřili, vulgárně mě odbyli, že mi do 
toho nic není. Do parku chodí mnoho malých 

dětí, které kouřící a  popíjející mládež sledují 
a ptají se, co a proč to dělají. A rodiče vysvětlují, 
že pijí a kouří, ačkoliv se to v parku nesmí, ačko-
liv jim je třeba dvanáct let a proč že jim to nikdo 
nezakáže a  nepotrestá je. Jestli někdo kouří, 
je jeho věc, ale nesmí tím obtěžovat ostatní, 
kterým kouření vadí. Navíc v místě, kde je kou-
ření zakázáno. Prosím tedy město, aby se v Infor-
mačním listu vyjádřilo, jak bude tento problém 
řešit, a prosím i ostatní návštěvníky, kterým kou-
ření a  popíjení alkoholu v  parku vadí, aby si to 
nenechali líbit.

Irena Pokorná

Zvonokosy v Dobřichovicích

Ačkoliv malou francouzskou obec Clochemerle 
– Zvonokosy dělí od Dobřichovic asi 1000 km, 
můžete se tam octnout velmi rychle jen tím, že 
přijdete ve správný čas na nádvoří dobřichovic-
kého zámku a přenesete se v čase (do roku 1923) 
a v prostoru do ospalé francouzské vinařské ves-
nice ve známém kraji Beaujoulais.

Starosta Zvonokos Bartoloměj Pěšinka, muž 
s  vyššími politickými ambicemi si usmyslí, že 
postaví na malém náměstíčku u  kostela blízko 
místní restaurace uliční záchodek pro muže, 
kteří již vypili mnoho sklenic vína, potřebují 
si ulehčit a  dosud to dělali u  zdi kostela. Tedy 
úmysl i  hygienicky záslužný, který ale rozdělí 
obyvatele Zvonokos na dvě nesmiřitelné sku-
piny. Starosta svůj úmysl uvede v  skutečnost 
a  pissoir je slavnostně otevřen. Do víru vášní 
pro a  proti záchodku se nechá strhnout veš-
keré obyvatelstvo dosud klidného vinařského 
městečka. Zničte pissoir, volají někteří, ale druzí 
jim odporují Ať žije pissoir. Do sporu je zata-
žen místní farář, paní hraběnka, ministr, učitel, 
notář, lékárník, místní drbny, děvčata Marian-
ské družiny, místní kluci i místní vnadné krásky. 
Svoji důležitou hru zde hraje i  svíčková bába 
Eulalie Čubíková.

Do Zvonokos přispěchá sjednat pořádek 
vojenská záložní garda pod velením kapitána 
Cajdrnohy.   Obětí nešťastné náhody a  nastalé 
rvačky se stane místní blázen Vincek a je prohlá-
šen za hrdinu.  Kdo jediný si však ve Zvonokosech 
zaslouží pomník?

Původní novelu napsal lyonský rodák Gabriel 
Chevalier. Nádherný překlad Jaroslava Zaorálka 
z  konce 30. let byl adaptován kolem roku 1980 
na muzikál Petrem Markovem a Jindřichem Brab-
cem a mohli jste ho kdysi vidět v Divadle Karlín. 
Nyní se na něj přijďte podívat do dobřichovic-
kého zámku. Určitě se zasmějete, ale doufáme, 
že budete obdivovat i výkony amatérských herců 
a zpěváků, režiséra, scénografa, kostýmerů, zvu-
kařů i osvětlovačů. V první polovině července hra-
jeme celkem 6x!!

Hrají a  zpívají: Alena Říhová, Hedvika Háj-
ková, Lucie Kukulová, Olga Vokurková, Barbora 
Němcová, Dagmar Vávrová, Lucie Houdková, 
Jiřina Cvancingerová, Stanislava Čížková, Irena 
Neradová, Věra Fabiánová, Denisa Solničková, 
Eugenie Koblížková, Petr Kaplan, Petr Říha, Petr 
Bendl, Alexandr Skutil, Jan Petráň, Jan Tarant, 
Jan Seidel, Jiří Šafránek, Matěj Koutník, Petr Širc, 
Václav Kratochvíl, Petr Kopsa, Vladimír Čížek, Petr 
Koblížek, Jiří Dvořáček, Jiří Cicvárek, Václav Navrá-
til, Martin Mikulík, Karolína Seidelová, Jiří Vitouš, 
Jitka Vosková, Barbora Ulrichová, Klára Kunová, 
Veronika Kunová, Olga Dvořáčková, Veronika Vac-
ková a možná i další...

Choreografie: Jana Kroupová, Scéna, kos-
týmy: Alena Říhová, Lenka Mejstříková, Karel Král, 
Výtvarná spolupráce : Kameel Machart,  Hudba, 
aranže, nahrávky:  Bedřich Šmarda, Korepetice, 
nastudování:   Lucie Kukulová, Eugenie Koblíž-
ková, Světla, zvuk: Petr Calda, Režie: Petr Říha

Vstupné 180 Kč.

E. I. T. Voices – Noc v muzeu

V  sobotu 11. června děvčata z  E. I. T. Voices 
vystoupila v  doprovodném programu Praž-
ské muzejní noci v Národní galerii ve Sbírce sta-
rého evropského umění ve Šternberském paláci. 
Několika skladbami z 15. až 18. století obohatila 
komentované prohlídky uměleckých děl přímo 
v prostorách galerie a na nádvoří paláce pak děv-
čata pokračovala několika bloky písní různých 
žánrů.

Všechna vystoupení měla velký úspěch a byla 
jistě příjemným zpestřením pro několik stovek 
malých i velkých návštěvníků.

Do Pražské muzejní noci se letos zapojilo 
celkem 34 muzeí a  galerií a  nám bylo velkým 
potěšením přispět „svou troškou do mlýna“ k této 
oblíbené a hojně navštěvované akci.

Michaela Voldřichová, E.I.T. Voices

Názory čtenářů

Kultura u nás i v okolí

Sbor E. I. T. Voices 

Dobřichovice
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Kulturní přehled  
Dobřichovice – květen

Výstavy na zámku
Na zámku ve velkém sále a  v  prostoru zámecké 
chodby pokračuje putovní výstava „Slavné vily 
Středočeského kraje poprvé pohromadě“, kde 
jsou pod čísly 10, 34 a 40 k vidění i údaje o třech 
vilách dobřichovických. Vstup je volný, výstava 
potrvá do konce července. V  druhé polovině 
srpna se bude konat výstava skupiny čtyř výtvar-
níků–RASTR.

1. července, pátek–kostel Karlík v 19:00
Koncert–Irena Budweiserová

Předprodej v knihovně (257710834 ), vstupné 
150 a 100 Kč.

3. července, neděle – zámek ve 20:00
Představení Dětského domova Lety –
PASAŽÉŘI                                   

Soubor tvořený dětmi z DD Lety se zaměřuje 
na autorskou divadelní tvorbu. Divadelní soubor 
vzešel z účastníků programu dramaterapie, který 
odstartoval pod záštitou DD Lety v únoru 2010.

Hlavním zdrojem pro práci jsou nejrůz-
nější divadelně–improvizační techniky. Impulsy 
k improvizacím jsou různé a jejich možnosti jsou 
velmi široké. Podnětem může být téma, slovo, 
věta, fotografie, obraz, zvuk, hudební   úryvek 
atd. Aktéři nevstupují do hry v  předem stano-
vené roli ani neznázorňují určitou postavu, jedná 
se spíše o  roli sebe samého, která přistupuje na 
jistou formu simulace. Jedná se o takzvanou hru 
na „jako“.

Podtitul   by mohl znít asi takto: Příběhy, 
které se staly,  nebo se přinejmenším stát mohly. 
Vstupné 100 Kč, www.dd-lety.wz.cz

4., 5. a 6. července,–zámek ve 21:00 
(pondělí, úterý a středa)
ZVONOKOSY

Muzikál autorů Petra Markova a  Jindřicha 
Brabce na motivy  stejnojmenného románu Gab-
riela Chevalliera s  použitím překladu Jaroslava 
Zaorálka.

9. července, sobota -zámek 8.00 – 12.00
Farmářské trhy pod lípou u zámku.

Organizaci zajišťuje občanské sdružení TAK.
www.dobrichovicketrhy.cz

13. července, středa – zámek v 20:00
DIVADLO AMATÉRŮ – Čmaňáci–Jantar tour 
2011

„Na stojáka? Na ležáka?? Na Čmaňáka!!! Autor-
ské absurdně – jantarské scénky a skeče Divadla 
Amatérů.   Čmaňáci Vám předvedou zase to nej-
horší, co jste na divadle kdy viděli. Těší se na vás 
Revizoři s poctivým cestujícím, co bydlí v Karlíně, 
Marley s orlem v Čajovně u Marleyho, komentá-
toři Petr Pichnar s  Mírou Sosákem komentující 
Rugby a  Zprávy, Ovce Líza Deplesibelijé s  Pey-
racem, Bonapart, DJ Lukin, slovenská kapela 
Raňajky a Čmaňák s Jantarem!!!

autoři: Daniel Tůma, Ladislav Hráský a soubor 
DA. Objevte divadelní soubor malých rozměrů 
a velkých zážitků. Autorská představení s nečeka-
ným humorem i  hry nečekaných autorů.   www.
divadloamateru.cz. Vstupné 120 Kč.

15. a  16. července, pátek a  sobota–zámek 
v 21:00
Zvonokosy

17. července, neděle – zámek v 17:00
Zvonokosy

17. července
Zahájení pátého ročníku sochařského sympo-
sia Cesta Mramoru

Sochaři: Ivan Jilemnický, Michal Šarše, Štěpán 
Málek, Monika Immerová. Vernisáž dokončených 
soch se uskuteční v neděli 14. srpna u řeky pod 
zámkem.

22. července, sobota 
– zámecké nádvoří ve 20:00
ŽALMAN a hosté

Nestor folkové hudby, který se na českých 
a  přilehlých scénách pohybuje už čtyři deseti-
letí. Bývalý člen skupiny Minnesengři, od roku 
1982 vedoucí vlastního sdružení Žalman & Spol. 

Autor několika stovek písní, básní, pohádek a fil-
mových scénářů. Jeho hudební tvorba je roze-
seta na bezmála padesáti titulech. Spolu s P. Žal-
manem vystoupí Šárka Benetková a Petr Novot-
ný(nebavič).

V případě nepříznivého počasí v sále zámku. 
Vstupné na místě 150,-/100,- Kč.

23. července, sobota – zámek 8:00 – 12:00
Farmářské trhy pod lípou u zámku.
Organizaci zajišťuje občanské sdružení TAK. Další 
informace na www.dobrichovicketrhy.cz

28. července – 5. srpna, zámek
Za podpory města Dobřichovice, Cushman 

& Wakefield, ProLogis, Toyota Material Handling 
CZ, Area TZB a.s., DOB-Invest a.s., Elektro-Trakce, 
s.r.o. a Miroslav Komár – Violin Maker, budou již 
po jedenácté probíhat Dobřichovické mistrov-
ské kurzy posluchačů konzervatoří z ČR a zahra-
ničí pod vedením profesora Pražské konzerva-
toře, violisty Karla Doležala a dalších vyučujících. 
Mistrovské kurzy budou opět zaměřeny na výuku 
a  zdokonalování se ve hře na housle, violu, vio-
loncello a  hoboj. V  průběhu   kurzů jsou připra-
veny pro širokou veřejnost následující koncerty:
28. července v 18:00  Koncert housle sólo – Radim 
Kresta a  Komorní smyčcový orchestr pod vede-
ním  Tomáše Koutníka
31. července v  19:00   Večer s  violoncellem Vla-
dana Kočího
1. srpna v 19:00  Koncert komorního dua Radima 
Kresty a Václava Petra
3. srpna  v 19:00 Koncert Doležalova  kvarteta
5. srpna v    18:00 Závěrečný studentský koncert 
a předání certifikátů studentům

Program studentského koncertu bude upřes-
něn a  zveřejněn v  průběhu mistrovských kurzů 
v tištěné a webové podobě na http://stringmas-
tercourses.net/

30.července, sobota–kostel Karlík v 19:00
MUSICA DA CHIESA

koncert Musica da Chiesa s  P. MgA. et Mgr. 
Jaroslavem Konečným, farářem a vikářem vlašim-
ským, varhaníkem a emeritním hobojistou a jeho 
hosty. Vstupné 150 a 100 Kč.

ŘEVNICE

Prodivadlo opět na scéně
Máme za sebou půl roku,kdy jsme vstoupili jako 
nový a první poloprofesionální soubor (skládá se 
z  profesionálního vedení a  amatérských herců) 
do řevnického kina, nyní divadla a  kina záro-
veň. Ten kdo četl regionální noviny, byl informo-
ván o  pokračování rekonstrukce zázemí divadla 
a poté i jeviště, které dnes již splňuje ty nejzáklad-
nější podmínky pro chod divadla. K tomu přispěli 
především předseda Sokola Řevnice Petr Kozák, 
Monika Vaňková a senátor Jiří Oberfalzer. Řevnice 
mají tedy tu výhodu, že se zde může hrát diva-
dlo i v zimních měsících. Činnost jsme jako ProDi-
vadlo se sídlem v řevnickém kině zahájili v únoru 

hrou Ephraima Kishona „Byl to skřivan“, v našem 
podání „Ať žije Shakespeare“ a  1. června jste 
mohli shlédnout veřejnou zkoušku na „Pohádku 
o princezně Duši“ od Kamila Bednáře.

V prázdninových měsících se přesuneme do 
Lesního divadla, kde zrekapitulujeme právě tyto 
dvě hry. Zveme vás proto na reprízy již zmiňo-
vané komediální truchlohry E. Kishona ‚‘Ať žije 
Shakespeare“, (kde exceluje již zmiňovaný sená-
tor Jiří Oberfalzer, v  dalších rolích Alice Čermá-
ková, Jiří Šafránek, Denisa Hrubá, Jan Seidel, 
Jiřina Černá, Tomáš Vacek). Hru uvádíme v pátek 
a v sobotu 29. a 30. července 2011 od 20 hodin 
a v neděli 31. července 2011 od 18hodin v Lesním 
divadle Řevnice.

Jen týden na to vás zveme na premiérová 
představení „Pohádky o  princezně Duši“ pro 

celou rodinu, která se konají v pátek a v sobotu 5. 
a 6. srpna 2011 od 20 hodin a v neděli 7. srpna od 
18 hodin tamtéž.

Těšíme se na vás, vaše ProDivadlo.

Nová pohádka na scéně
Konečně je to tady. Dlouho očekávaná pohádka 
rodinného typu, kde se nebudou nudit ani velcí 
ani malí. „Pohádka o princezně Duši“ v nastudo-
vání ProDivadla se sídlem v  Řevnicích. Málokdy 
se setkáme na jevištích v Čechách s  tak nápadi-
tým projektem s  jakým přišla režisérka souboru 
Lenka Šebek Loubalova. Hudební melodrama-
tická klasická pohádka, kde nechybí vtip a moud-
rost i šťastný konec.

Ke spolupráci si režisérka nemohla vybrat 
lepší tým. Verše Kamila Bednáře s  vroucností 

Kultura v sousedních obcích

Dobřichovice
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a  dokonalým přednesem namluvil známý 
herec Pavel Nový, hudbu složil český významný 
a přesto mladý skladatel Pavel Kalina. Jeho pojetí 
přímo ovlivňuje celou pohádku,určuje rytmus 
a povznáší ducha. Jeho hudba je opravdu pohád-
ková a přesto moderní. Nedílnou součástí je lehce 
a  vtipně nastudovaná choreografie Františka 
Pokorného, který s minimálními prostředky dosa-
huje velkého účinku a my se ocitáme ve vteřině 
ze zámku na louce, ze skály v moři a podobně.

Herci, kteří jsou poberounskemu divác-
tvu dobře známí (Alice Čermáková, Jan Seidel, 
Monika Vaňková) vás překvapí novou schopností 
se vrátit do melodramatické polohy a zvládnout 
jak pohyb, tak mluvené slovo ve verších. Zcela 
ojedinělý zjev Denisy Hrubé, coby princezny 
Duše, vás bude dojímat a  není bez zajímavosti, 
že v chóru,který dokresluje celý dojem pohádky 
se objeví herci, kteří nikdy nestáli na jevišti (např. 
Petr Bozdech, Lucie Křivánková, Denisa Ozanne, 
Monika Veselá, Tomáš Slesinger, Jiří Vimr, Aram 
Ausky a Jaroslav Šebek), přesto se po něm pohy-

bují zcela přirozeně a s nadsázkou, jakou mnohdy 
pohádka vyžaduje. Pohybové kreace Mildy Peška 
jsou (vzhledem k jeho věku) až neuvěřitelné.

Zveme vás tedy na premiérová představení 
v pátek a v sobotu 5. a 6. srpna 2011 od 20 hodin 
a v nedělí 7. srpna od 18 hodin do Lesního diva-
dla v Řevnicích. Vstupenky na místě, půl hodiny 
před začátkem. Dospělí 150 Kč, důchodci a  děti 
do 15ti let 90Kč.

Vstupným podporujete vznik nového čes-
kého divadla v Poberouni. Těšíme se na vás, vaše 
ProDivadlo.

Michal Nesvadba v Řevnicích
Michal Nesvadba ani letos nevynechá uvedení 
svého divadelního představení určeného dětem 
v  romantickém Lesním divadle v  Řevnicích. 
Jediná změna od dřívějších let  je, že mnohaleté 
účinkování v měsíci červnu se tento rok uskuteční 
po právě probíhajících letních prázdninách jako 
odlehčený začátek školy a to konkrétně v termínu 
sobota 10. září v 15:00 hod. (z důvodu počasí je 

stanovena i náhradní varianta a to neděle 11. září 
v 10:00hod.) Michal uvede pod korunami stromů 
v  našem krásném kraji představení s  názvem 
„Michalův salát“, jedná se o  jeho nejnovější  titul 
z roku 2011.

Poděkování
Výstava dětských prací

Od 20. do 29.  května 2011 pro -
běhla ve velkém sále dobřicho -
vického zámku v ýstava prací 
dětí  a teenagerů z černošic -
kých v ýtvarných kurzů. Děkuji 
městu Dobřichovice za propůj-
čení krásného v ýstavního pro -
storu a všem návštěvníkům za 

velkou účast.
Mar tina Fojtů,  ak.  mal.

Dobřichovice
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Miniškolka Sluníčko, Karlík
Mgr. Helena Velebilová, tel. 602 350 210

E-mail: helvelebilová@seznam.cz
Nabízí místo asistenta pedagoga 

na 1/2 úvazku od září šk. roku 2011/12

Velkoobchod potraviny, drogerie 
ve Velkotržnici Lipence, Praha 5, 

přijme na tyto pozice:
VEDOUCÍ ODDĚLENÍ MASO–UZENINY, LAHŮDKY

SKLADNÍK
POKLADNÍ

ŘIDIČ VYSOKOZDVIŽNÉHO VOZÍKU
u všech pozic se jedná 

o jednosměnný provoz pondělí-pátek, 
v sobotu 1x za 3 týdny

Informace na telefonu 777-661111 
po 14. hodině

Pro děti je pořadateli garantována kva-
litní zábava, která rozvijí dětskou fantazii u oby-
čejných a  dětem dobře známých věcí. Nebu-
dou chybět ani soutěže a dárečky z  lepící pásky 
a na konec ani společné foto s většinou dětí (těch 
nejvěrnějších kamarádů) opět po roce! Michal se 
na děti těší a přeje všem krásné prázdniny!

Pragokoncert

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i kavárny je v pondělí 
12-19 hodin, úterý-sobota 9-19 hodin, v  neděli 
10-17 hodin

V úterý 12. července v 19 hodin se v řevnic-
kém Modrém domečku uskuteční vernisáž foto-
grafické výstavy FOTOSALON, kterou pořádáme 
již po několikáté ve spolupráci se ZUŠ Řevnice 
a s Městským kulturním střediskem. Téma Fotosa-
lonu bude letos „Až na konec světa„. V galerii uvi-

Dobřichovice
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díte díla známého fotografa Ladislava Sitenského. 
V  kavárně   můžete sledovat vývoj prací absol-
ventů fotografie ZUŠ Řevnice–Ivy Velfové a  Pavla 
Dudáka. Výstava potrvá do konce srpna. Verni-
sáž začne už v 18 hodin na Zámečku ZUŠ Řevnice 
a pak se přemístí do Modrého domečku.

 Na sobotu 3. září 2011 chystáme velkou akci 
pro děti ZÁŘIJOVÉ ŘÁDĚNÍ. Chceme dětem zpří-
jemnit první dny ve škole a  nabídnout jim, před 
Modrým domečkem na náměstí v  Řevnicích,   
pestrý program. Kromě divadla, ukázek sokolnic-
tví, bublinové show a  jízdy na koních, si budou 
moci vyrábět ve výtvarných dílnách zajímavé klo-

bouky a předvést nám je pak na módní přehlídce. 
Pro maminky je připraven prodej šperků a  mód-
ních doplňků, případně možnost posezení u dobré 
kávy a dobrot naší kavárny. Akce by měla probíhat 
od 9 do 14 hodin. Přesný program najdete 14 dní 
před akcí na vylepených plakátech a ve čtrnáctide-
nících. Srdečně Vás všechny zveme.                        ŠH 

Kino Řevnice
PÁTEK 1.7. / 20:00 !! PRAŽSKÁ PĚTKA (4. 
NAROZENINY KINA + KONCERT)
SOBOTA 2.7. / 16:00 (děti) GULIVEROVY CESTY
20:30 LEPŠÍ SVĚT

STŘEDA 6.7. / 20:30 PIRÁTI Z KARIBIKU: 
NA VLNÁCH PODIVNA
PÁTEK 8.7. / 20:30 OBČANSKÝ PRŮKAZ
SOBOTA 9.7. / 16:00 (děti) HOP
20:30 ČERNÁ LABUŤ
STŘEDA 13.7. / 20:30 ZDROJOVÝ KÓD
PÁTEK 15.7. / 20:30 ŽENY V POKUŠENÍ
SOBOTA 16.7. / 16:00 (děti) FIMFÁRUM do třetice 
všeho dobrého / 20:30 X-MEN: PRVNÍ TŘÍDA
PONDĚLÍ 18.7. / 20:30 LIDICE
STŘEDA 20.7. / 20:30 VŘÍSKOT 4
PÁTEK 22.7. / 20:30 NEVINNOST
SOBOTA 23.7. / 16:00 (děti) MEDVÍDEK PÚ
20:30 KRÁLOVA ŘEČ
STŘEDA 27.7. / 20:00 WESTERNSTORY 
PÁTEK 29.7. / 20:30 ÚTĚK ZE SIBIŘE
SOBOTA 30.7. / 16:00 (děti) AUTOPOHÁDKY
20:30 VODA PRO SLONY 

ČERNOšICE

Černošická Mariánská pouť 
se uskuteční 13. a 14. srpna
Zveme vás na letošní Mariánskou pouť, která se 
uskuteční ve dnech 13. až 14. srpna. Sejdeme 
se tradičně u  černošického kostela. Budou pro 
vás připraveny pouťové atrakce, naši šermíři, 
pohádky pro děti, divadlo a  mnoho dalších čer-

pokračování na straně 16

Dobřichovice
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Koupelny
Provádíme rekonstrukce koupelen,
bytových jader, včetně obkladů a dlažeb 

do celého bytu 

i jiné zednické práce v Dobřichovicích 
a širokém okolí

I. Tomášek, telefon 604-860890 
L. Chmelař, telefon 731-258314

Město Dobřichovice pronajme byt 1 + kk v domě č. 
p.  629 v ul.  Za Parkem v Dobřichovicích.

Byt se nachází v 2.  patře,  celková v ýměra bytu je 
35 m 2 včetně sklepní kóje.  Nájemné 6000,-  Kč + 

poplatky.
Bližší  informace na tel.  257712182.

Dobřichovice
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nošických i  přespolních umělců, kteří se budou 
střídat na pódiu vedle kostela. Nejen černošické 
výtvarníky a  prodejce bych rád upozornil na 
možnost stánkového prodeje na řemeslném jar-
marku. Bližší informace získáte na Odboru kul-
tury MěÚ Černošice na telefonu 251  641  116 
a 602 200 817 nebo na emailu: pavel.blazenin@
mestocernosice.cz.                                Pavel Blaženín

MNÍšEK POD BRDY

Skalecká pouť / 16. - 17. července

Další akce na Skalce
Až do středy 6. července můžete na Skalce navští-
vit společnou výstavu malířky a  textilní výtvar-
nice Zuzany Krajčovičové ze Slavonic, keramic-
kých objektů Jaroslava Jocova z  Mníšku a  soch 
Tomáše Kohouta z Nového Knína.

Až do 10. července potrvá výstava esoteric-
kých obrazů Jany Janouchové z Kytína.

Další výstava začíná vernisáží v sobotu 9. čer-
vence v  15 hodin. Jedná se o  obrazy a  grafiku 

Heleny Cejnarové, kterou můžete shlédnout až 
do 31. července.

V sobotu 6. srpna v 15 hodin se koná vernisáž 
další výstavy, tentokráte fotografií Ladislava Dvo-
řáka st. z tématem FOTOLOVY. Výstava potrvá až 
do 4. září.

Výstavy na Skalce jsou přístupné o sobotách, 
nedělích a svátcích od 10 do 17 hodin. V ostatní 
dny po dohodě se správcem areálu na telefonu 
732-931219 nebo na telefonu kulturního stře-
diska 318-592218.                                                         jb

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. 
25164−2203, 
602−311274, 606−692781

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Dobřichovice


